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ПРЕСКЛИПИНГ 

19 март 2020 г., четвъртък 

      VINF  14:08:02  18-03-2020 

      PP1404VI.042 

      агенция по лекарствата - препоръка - клинични изпитвания 

 

      Изпълнителната агенция по лекарствата препоръчва да не се започват нови 

одобрени клинични изпитвания 

      

      София, 18 март /Десислава Пеева, БТА/ 

         Изпълнителната агенция по лекарствата /ИАЛ/ препоръчва да не се започват нови 

одобрени клинични изпитвания. Препоръката, публикувана на интернет страницата на 

ИАЛ, е заради усложнената обстановка от повишен риск от COVID-19 и обявеното 

извънредно положение в страната, които ще ограничат достъпа до лечебни заведения 

при ограничени ресурси. Според оценката на риска трябва да се прецени дали 

набирането на участници по започнали изпитвания може да бъде временно 

преустановено, както и да се обмисли дали физическите посещения могат да бъдат 

трансформирани в проследяване от разстояние, телефонни обаждания, да бъдат 

отложени или отменени изцяло при прилагане на риск базирания подход, възможностите 

на протокола на изпитването или неговото изменение, за да се гарантира, че в центровете 

се извършват само необходимите визити. 

          При липса на друга възможност в неотложни случаи е възможно преместване на 

участници от един център в друг - нов/вече одобрен център, в населеното място. В такива 

случаи е важно да се осигури непрекъснатост на лечението на пациентите. Както 

участниците в изпитването, така и двамата главни изследователи трябва да са съгласни 

относно преместването. 

         От ИАЛ препоръчват още лекарствените продукти и медицинските изделия в 

клиничните изпитвания да се поддържат в подходящи количества, за да се осигури 

непрекъснатост на лечението, в случай на затруднения при доставката им. В извънредни 

случаи при възникнал недостиг е допустимо преразпределяне на количества между 

одобрените центрове. Поради спецификите и множеството разновидности в клиничните 

изпитвания е невъзможно настоящите препоръки да обхванат всички ситуации. 

          ИАЛ ще разглежда с предимство всички въпроси, свързани с COVID-19. 
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bTV със специално обзорно предаване, посветено на кризата COVID-19 
  

Антон Хекимян посреща ген. Мутафчийски, министри и експерти в четвъртък след 

централните новини 
  

Специално обзорно актуално предаване, посветено на всичко важно за разрастващата се 

епидемия от коронавирус, ще излъчи bTV този четвъртък, веднага след централната 

емисия на bTV Новините. 

“Кризата COVID-19: Всичко, което трябва да знаете” е част от програмните промени на 

медията в следствие от извънредното положение. Предаването е израз на мисията на 

редакцията с най-голямо доверие в България да продължи да бъде първостепенният 
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източник на навременна, достоверна и полезна информация за милионите си зрители, 

радиослушатели и онлайн потребители. 

В рамките на предаването, началникът на оперативния щаб генерал-майор проф. д-р 

Венцислав Мутафчийски ще отговаря на въпросите на Антон Хекимян, свързани с 

мерките, които държавата въвежда, срещу разпространението на заразата от 

коронавирус. 

Важните теми, които касаят бизнеса и икономиката в ситуация на криза, ще бъдат 

насочени към министър Владислав Горанов, а министърът на вътрешните работи Младен 

Маринов ще даде информация за облекченията, които администрацията предвижда за 

гражданите. 

Специално за зрителите на bTV, пулмологът д-р Александър Симидчиев ще разясни 

специфичните особености при разпространението на COVID-19 и как да предпазим себе 

си и околните, а изпълнителният директор на Александровска болница - проф. д-р 

Костадин Ангелов, ще даде полезна информация за това какви грижи се полагат за 

заразените в условията на болнична и домашна карантина. 

Сред гостите на специалното предаване “Кризата COVID-19: Всичко, което трябва да 

знаете” са и психологът Ани Владимирова и епидемиологът Мира Кожухарова, които ще 

дадат полезни съвети за грижата, която хората трябва да полагат за психичното си здраве 

и имунитета си в настоящата извънредна ситуация. 

В изпълнение на своята мисия да служи на обществото, като предоставя безпристрастна 

и достоверна информация, bTV поставя за свой основен приоритет отразяването на 

всичко важно относно разпространението на COVID-19 в България и по света. 

В съответствие с препоръките на властите, медията се ангажира проактивно и с призив 

към гражданите #ОстанетеСиВкъщи, както и със специална рубрика #ГероитеНаДеня в 

чест на хората на първа линия, които рискуват здравето си, за да имаме всичко, от което 

се нуждаем, в кризата. 
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На първо четене: Депутатите приеха Закона за извънредното положение 
  

„За“ гласуваха 129 народни представители, „против“ – 0 и „въздържали се“ – 47 
  

След бурни дебати парламентът прие на първо четене изцяло нов Закона за мерките за 

извънредното положение. „За“ гласуваха 129 народни представители, „против“ – 0 и 

„въздържали се“ – 47, информира „Фокус“. 

Предложения по законопроекта могат да се правят до 18 ч. днес, а в петък мерките ще 

бъдат гласувани на второ четене в пленарна зала. 

Законът урежда извънредните мерки на територията на България за предпазване, 

ограничаване и преодоляване последиците от разпространението на заразата с вируса на 

COVID-19 за времето от 13 март 2020 г. до прекратяването на извънредното положение. 

Мерките по време на извънредното положение 
Със законопроекта се въвеждат 9 противоепидемични мерки. Сред тях са забраната на 

посещения на увеселителни и игрални зали, дискотеки, барове, ресторанти, заведения за 

бързо обслужване, питейни заведения, кафенета, сладкарници и големи търговски 

центрове тип МОЛ, с изключение на банковите и застрахователните офиси, 

хранителните магазини и аптеките в тях. 

http://www.btv.bg/
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На ресторантите и заведенията за бързо обслужване се разрешават доставки на адрес при 

строго спазване на санитарно-хигиенните изисквания. Неупоменатите дейности 

продължават да функционират по досегашния ред при строго спазване на санитарно-

хигиенните изисквания. 

Забраняват се учебните занятия и всички извънкласни мероприятия, забраняват се 

посещенията на децата в детските ясли и детските градини, както и всякакви групови 

форми на дейност и работа с деца и ученици извън системата на предучилищното и 

училищното образование, които се организират и провеждат от физически и юридически 

лица, независимо от правно-организационната им форма. 

Сред предложените мерки са и българските граждани, планиращи пътувания извън 

страната, задължително да сключват медицински застраховки. 

Трудовите права 
Предлага се всички работодатели в зависимост от спецификата и възможностите на 

съответната трудова дейност да въведат дистанционна форма на работа за служителите 

си, установяване на непълно работно време, ползване на платен или неплатен годишен 

отпуск. 

Промените в трудовото законодателство включват още възможност работодателят да 

има право да предостави платения годишен отпуск на работника или служителя и без 

негово съгласие, включително на такъв, който не е придобил 8 месеца трудов стаж. 

Ако бременна, кърмачка, самотен родител, служител с 50 и повече процента 

неработоспособност или друг защитен по Кодекса на труда, сам поиска да излезе в 

отпуск при извънредно положение, работодателят е длъжен да го разреши. 

Промените в Кодекса за социално осигуряване обезпечават възможността за 

упражняване на осигурителни права и гарантират правото на парични обезщетения, 

помощи и пенсии на гражданите. 

Процесуалните срокове 
Законът предвижда до прекратяването на извънредното положение всички процесуални 

срокове по висящите съдебни, арбитражни, административни и изпълнителни 

производства да спират да текат. Изключение ще правят тези по наказателните 

производства. 

Спира се налагането на запори на банкови сметки на физически лица, на запори върху 

трудови възнаграждения и пенсии, както и извършването на описи на движими и 

недвижими вещи, собственост на граждани. 

Прекратяват се всички обявени процедури по публична продан и във владение при 

държавните и частните съдебни изпълнители. Регламентира се, че след прекратяване на 

извънредното положение тези производства ще се образуват и обявяват отново. 

Ограничават се и нотариалните удостоверявания, като ще бъдат разрешени само 

спешните и неотложни заверки, а Нотариалната камара ще следва да осигури поне един 

дежурен нотариус за съответния район при спазване на санитарно-хигиенните 

изисквания. 

Наказанията 
Със законопроекта се предвиждат промени и в Наказателния кодекс за лекарите, които 

не окажат помощ на болен по време на епидемия, пандемия или извънредно положение, 

свързано със смъртни случаи. Те ще се наказват с пробация до една година или с глоба 

от 300 до 1000 лева. Предлага се инкриминиране на предаването на невярна информация 

за разпространението на заразителна болест. 

При дискусията в пленарна зала на първо четене предложените текстове в трудовото 

законодателство и предвидените санкции за медиците се оказаха спорни. 
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Очаква се наказанията за лекарите, които не окажат помощ на болен при епидемия, да 

отпаднат на второ четене, а текстовете относно компенсирането на работниците и 

служителите при преустановяване на работа да претърпят промени. 
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Караниколов: Съвсем скоро няма да има проблем с дезинфектантите по аптеките 
  

Една от мерките на правителството е да се подпомогнат фирмите в затруднено 

положение 
  

"Съвсем скоро няма да има проблем с дезинфектантите по аптеките". В това увери 

икономическият министър Емил Караниколов на изслушване в парламента в сряда, 

съобщава БГНЕС. 

"Кризата с коронавируса най-силно ще удари хотелиерството, ресторантьорството, 

веригата на доставките и свободното движение на хора и капитали", коментира още 

Караниколов. 

Една от мерките на правителството е да се подпомогнат фирмите в затруднено 

положение. Такива компании ще могат да подадат заявления и държавата да ги 

подпомага като плаща 60% от възнагражденията на служители те им в продължение на 

три месеца. Останалите 40% ще се плащат от работодателите. 

„Основната цел от тази мярка е да запазим хората в производството и да не се стига до 

масови съкращения. Желанието ни е в социалната система да влизат приходи“, обясни 

министърът. 

„Към момента не виждаме да има тежест към българската банкова система“, отчете още 

министърът. 

„Тази криза направи така, че българската държава да се мобилизира. Бизнесът и науката 

започнаха да си говорят без да казват откъде пари“, смята Караниколов. 

 

www.bnr.bg, 18.03.2020 г. TC "www.bnr.bg" \f C \l "1" 

https://bnr.bg/burgas/post/101242813 
  

Две нарушения открити при масираните проверки на аптеки 
  

Две нарушения, при проверени 71 аптеки и санитарни магазини, са открити при 

междуведомствената проверка, информират от Окръжната прокуратура. В обект в 

Созопол е констатирана липса на цени на дезинфектантите, което е отразено в протокол 

на Комисията за защита на потребителите. Установено е и нарушение (продажба на 

маски с неустановен произход) в аптека в Бургас. По случая е образувана преписка в ОД 

на МВР – Бургас. 

Търговските обекти бяха проверени от служители на здравната инспекция, полицията, 

КЗП и данъчните. Проверяващите екипи са селектирали обекти на случаен принцип на 

база репрезентативен метод. Служителите от ТД на НАП – Бургас са издали констативни 

протоколи за извършената проверка, като са изискали да им бъдат предоставени всички 

съпътстващи документи на получените дезинфекциращи и предпазни средства от 

началото на месеца до датата на проверката. Това ще се случи на по-късен етап, като те 

също ще бъдат проверени. Акцията ше приключи до 30 март. 
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В Бургас: Аптека предлага маски с неустановен произход 
  

Маски с неустановен произход са открити в аптека в Бургас  при съвместна проверка на 

екипи от РЗИ, ОД на МВР, КЗП и НАП. Това съобщиха току-що от пресслужбата на 

Окръжната прокуратура. Предпазните средства, допускат разследващи, най-вероятно са 

контрабандни, а собственикът на аптеката не е могъл да предостави никакви документи 

за тях. 

Общо 71 аптеки и санитарни магазини, находящи се в населени места във всички 13 

общини на Бургаска област са били проверени през последните три дни за начина на 

формиране на цените на лекарства и други медицински продукти, продавани в тях. 

Екипите селектирали обекти на случаен принцип на база репрезентативен метод. 

Инспекцията, разпоредена от Главния прокурор, са извършени в Айтос, Бургас, 

Карнобат, Сунгурларе, Приморско, Созопол, Камено, Поморие, Несебър, Руен, Средец, 

Малко Търново и Царево. В аптека в Созопол, е установена липса на обозначени цени на 

дезинфектантите, което е отразено в протокол на КЗП. 

Служителите от ТД на НАП – Бургас са издали констативни протокол, като са изискали 

да им бъдат предоставени всички съпътстващи документи на получените 

дезинфекциращи и предпазни средства от началото на месеца до датата на проверката. 

Това ще се случи на по-късен етап, като те също ще бъдат проверени. 

Проверките ще продължат и през следващите дни, подчертаха от прокуратурата. 
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Агенцията по лекарствата на ЕС: Няма доказателства, че ибупрофен влошава 
  

Европейската агенция по лекарствата заяви, че няма научно доказателство, според което 

широко използваното противовъзпалително лекарство ибупрофен да влошава 

последиците от коронавируса, предаде "Ройтерс". 

В изявление агенцията посочи, че иска да разсее неправилната информация, 

циркулираща из социалните медии. 

"В момента няма научно доказателства, установяващо връзка между ибупрофен и 

влошаване на COVID-19", заяви агенцията, имайки предвид болестта, причинена от 

новия коронавирус. 

"При започването на лечение на температура или болка при COVID-19, пациентите и 

здравните специалисти трябва да обмислят всички възможни варианти за лечение", 

включително ибупрофен и свързани лекарства, както и парацетамол, най-широко 

използваното болкоуспокояващо. 

Аптеките в Нидерландия започнаха да ограничават продажбата на парацетамол заради 

недостига, предизвикан от презапасяването. 

По-рано френското здравно министерство намекна, че ибупрофенът може да влоши 

последиците от коронавируса. 

Здравният министър Оливие Веран написа в "Туитър" в събота,а че "приемът на 

противовъзпалителни лекарства (ибупрофен, кортизон) може да бъде влошаващ фактор 

за инфекцията. Ако имате температура, пийте парацетамол. Ако вече приемате 

http://www.dariknews.bg/
https://dariknews.bg/regioni/burgas/v-burgas-apteka-predlaga-maski-s-neustanoven-proizhod-2217441
https://dariknews.bg/regioni/burgas/v-burgas-apteka-predlaga-maski-s-neustanoven-proizhod-2217441
http://www.dnevnik.bg/
https://www.dnevnik.bg/evropa/2020/03/18/4042705_agenciiata_po_lekarstvata_na_es_niama_dokazatelstva/
https://www.dnevnik.bg/evropa/2020/03/18/4042705_agenciiata_po_lekarstvata_na_es_niama_dokazatelstva/
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противовъзпалителни лекарства или имате съмнения, помолете лекаря си за съвет", каза 

министърът, цитиран от Си Ен Ен. 

Думите му бяха критикувани от здравни експерти, които посочиха липсата на 

обществено достъпни доказателства за връзка между ибупрофена и отрицателните 

ефекти от коронавируса. 

Препоръката на Веран дойде в деня, в който френското правителство съобщи за 

"сериозни неблагоприятни ефекти", свързани с употребата на нестероидни 

противовъзпалителни лекарства, към които спада и ибупрофенът, при пациенти, 

заразени с COVID-19. 

 

www.news.bg , 18.03.2020 г. TC "www.news.bg" \f C \l "1"   

https://news.bg/politics/pravitelstvoto-predlaga-na-ns-da-odobri-uchastieto-ni-v-

evroporachki-za-meditsinski-izdeliya.html 
  

Правителството предлага на НС да одобри участието ни в европоръчки за 

медицински изделия 
  

Министерският съвет прие решение за предложение до Народното събрание за 

ратифициране на Рамково споразумение за съвместно възлагане на обществени поръчки 

при мерки за медицинско противодействие. 

Рамково споразумение за съвместно възлагане на обществени поръчки при мерки за 

медицинско противодействие (Рамково споразумение) беше одобрено на заседанието на 

Министерския съвет, проведено на 13 март миналата година и министърът на 

здравеопазването беше упълномощен да го подпише при условие за последваща 

ратификация. 

То е подписано в рамките на Съвета по заетост, социална политика, здравеопазване и 

потребителски въпроси (част "Здравеопазване"), проведен на 14.06.2019 г. в гр. 

Люксембург, Велико Херцогство Люксембург. Съгласно публична оценка на 

Европейската комисия, с присъединяването на България към Рамковото споразумение, 

то покрива около 455 млн. души в Европейския съюз, или 90% от населението на 

Европейския съюз. 

Споразумението е рамка, която дава възможност на присъединилите се държави-членки 

съвместно да провеждат бъдещи тръжни процедури за конкретни мерки за медицинско 

противодействие (противовирусни препарати, ваксини и др.). 

В случай на кризисна ситуация, засягаща здравето на населението, България ще има 

възможност да участва в нови тръжни процедури по реда на Рамковото споразумение, 

като същевременно си запазва правото да предприеме действия самостоятелно да 

осигури медицински мерки за противодействие, извън съвместното възлагане. 

Рамковото споразумение не ограничава присъединилите се държави да провеждат 

обществени поръчки със сходни, а дори и идентични предмети, като в същото време 

държавите имат право да договарят със същите контрагенти/ производители/ 

изпълнители, които участват в обществената поръчка на страните по Рамковото 

споразумение. 

Междувременно, предвид извънредната ситуация в цяла Европа, предизвикана от 

разпространението на COVID-19 и необходимостта от спешни мерки за борба с 

разпространението му, министерството на здравеопазването предложи на Министерския 

съвет да одобри рамковото споразумение за съвместно възлагане на обществени поръчки 

и да предложи на Народното събрание да го ратифицира възможно най-бързо. 

 

 

http://www.news.bg/
https://news.bg/politics/pravitelstvoto-predlaga-na-ns-da-odobri-uchastieto-ni-v-evroporachki-za-meditsinski-izdeliya.html
https://news.bg/politics/pravitelstvoto-predlaga-na-ns-da-odobri-uchastieto-ni-v-evroporachki-za-meditsinski-izdeliya.html
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www.actualno.bg, 18.03.2020 г. TC "www.actualno.bg" \f C \l "1" 

https://www.actualno.com/healthy/veselin-mareshki-izkaraha-aptekarite-naj-golemite-

spekulanti-v-dyrjavata-news_1443982.html 
  

Веселин Марешки: Изкараха аптекарите най-големите спекуланти в държавата 
  

„Отвратен съм от това, което се случва през последните дни. Най-големите спекуланти 

в държавата се оказаха аптекарите. Това е може би единствената стока, при която има 

пределни цени. Няма друго нещо, което да е толкова контролирано и да не може да се 

продава на цена освен тази, която е определила държавата“. Това заяви в студиото на 

„Лице в лице“ по Би Ти Ви заместник-председателят на парламента и лидер на „ВОЛЯ“ 

Веселин Марешки. 

„От една страна лекарите не приемат болните, за да им дават рецепти, което е правилно, 

и им изписват лечение по телефона. От друга страна е полицията, която глобява 

аптеките“, заяви Марешки. Той даде пример с горивата, като уточни че в „Младост и 

„Люлин“ цената е била с 40-50 стотинки разлика. „Международните цени на петрола са 

сринати, но цените по бензиностанциите са същите. Това е абсолютно безобразие и 

никой не обелва дума. Аз останах пак сам и накрая просто ще се откажа. Ще затворя 

бензиностанциите и нека си купуват на 2,20 лева когато трябва да е 1,70“, допълни 

Марешки. 

„Това спекула ли е? Президентът ще има ли смелост да обели една дума за това? В 

аптеките няма спекула, защото нещата, които нямат пределни цени, се продават и в 

супермаркетите“, категоричен бе лидерът на „ВОЛЯ“. 

Според него днес не е трябвало да има заседание на парламента. „За 10 секунди слава, за 

да ги покажат по новините, се събраха. Забелязахте ли, че само нас днес ни нямаше?, 

попита водещата той. „Ние изпълняваме закона, онзи ден гласувахме да не се събират 

хора на едно място, да няма на два метра разстояние един от друг хора… Най-голямото 

гнездо на зараза е в парламента – 240 души, които контактуват с безброй хора. Всеки 

един може да се затвори, те се събрали“, възмути се Марешки. 

„Животът и здравето на хората е по-важно от един закон. Ако депутатите пръснат 

заразата, никакви лекари, никой не може да оправи нещата. Какво пречи с подпис да се 

приеме всичко?“, попита за финал риторично Веселин Марешки. 

Редактор: ЕЛИН ДИМИТРОВ 

 

www.bnt.bg, 18.03.2020г. TC "www.bnt.bg" \f C \l "1"   

https://news.bnt.bg/news/nikolai-kostov-asociaciya-na-aptekite%E2%80%8B-cenite-

rastat-dostavkite-sa-ogranicheni-1044277news.html 
  

Николай Костов, Асоциация на аптеките: Цените растат, доставките са ограничени 
  

Във връзка с указанията за удължаването на срока на рецептите онлайн, Николай Костов 

от Асоциацията на аптеките обясни, че хората няма да ходят при джипитата за рецепти, 

но трябва да си закупят лекарствата с рецептурната книжка от аптеката, в която последно 

са купували тези лекарства. 

В "Още от деня" Костов заяви, че предвид извънредната ситуация търсенето е увеличено, 

а доставките на пазара са силно ограничени. В отговор на въпрос за появилата се спекула 

на цените на дезинфектанти и лични предпазни средства той каза, че не е възможно да 

се налагат пределни цени на тези артикули. 

"Едва ли е възможно да се наложат пределни цени", смята Костов. Той обясни това с 

увеличените цени на спирта на пазара. За търговците те са нараснали двойно. Оттам 

http://www.actualno.bg/
https://www.actualno.com/healthy/veselin-mareshki-izkaraha-aptekarite-naj-golemite-spekulanti-v-dyrjavata-news_1443982.html
https://www.actualno.com/healthy/veselin-mareshki-izkaraha-aptekarite-naj-golemite-spekulanti-v-dyrjavata-news_1443982.html
http://www.bnt.bg/
https://news.bnt.bg/news/nikolai-kostov-asociaciya-na-aptekite%E2%80%8B-cenite-rastat-dostavkite-sa-ogranicheni-1044277news.html
https://news.bnt.bg/news/nikolai-kostov-asociaciya-na-aptekite%E2%80%8B-cenite-rastat-dostavkite-sa-ogranicheni-1044277news.html
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идват и по-високите цени за потребителите. Увеличена е както цената на спирта, така и 

на опаковките. 

Що се отнася до маските, те имат различни цени в зависимост от производителя, 

материала, това дали са тествани в лаборатория или не. Цената им варира от 1.30 лв. до 

над 10 лв. 

Николай Костов добави, че липсата на предпазни материали зависи и от дистрибуторите. 

В България основните дистрибутори са 4 и те държат голяма част от пазара. Затова когато 

при тях няма такива артикули, няма и на пазара. 

 

www.btv.bg, 18.03.2020г. TC "www.btv.bg" \f C \l "1"   

https://btvnovinite.bg/bulgaria/dobrijat-primer-mlad-aptekar-ot-sozopol-dobrovolno-se-

izolira-ot-saprugata-i-dashterichkata-si.html 
  

Добрият пример: Млад аптекар от Созопол доброволно се изолира от съпругата  и 

дъщеричката си 
  

Срещите сега са по скайп 
  

Добрият пример в условията на извънредно положение. Млад аптекар от Созопол 

доброволно се е изолирал от съпругата си и 3-годишната си дъщеричка. 

С широко отворени врати, Делян Спиров и сестра му Ирина са въвели строг контрол в 

семейната аптека – дезинфекция и влизане по един. 

Въпреки мерките, младият аптекар взема трудното решение да се самоизолира от 

семейството си и малката си дъщеричка. 

"Както всички лекари, и всички фармацевтите сме изложени на известен риск. Няма 

място за паника, но ситуацията е такава“, каза той. 

"И понеже буквално апартаментите са един до друг вратите, аз излизам като призрак 

сутрин и се връщам като призрак вечер, защото през стената й чувам гласчето, тя си пее, 

приказва си, нарежда, подрежда, но не мога да я видя". 

Срещите сега са по скайп. 

"Малко се разстрои малката и аз се развълнувах, но това е начинът да се спасим, няма 

друг начин. Това е начинът за всички - социално отговорни и обединени. Ако в този 

момент не се обединим, може би след това, дано не съм прав, ще се окаже късно". 

И макар да се тревожи, че нямат достатъчно предпазни средства, няма да затворят 

аптеката. 

„Оставаме, защото трябва някой все пак да поеме част от тази работа", обясни Делян 

Спиров. 

 

www.bgonair.bg, 18.03.2020г. TC "www.bgonair.bg" \f C \l "1"   

https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/188933-zaradi-panikata-ot-koronavirusa-

izcheznaha-vazhni-medikamenti 
  

Заради паниката от коронавируса – изчезнаха важни медикаменти 
  

Пациенти се оплакват от липса на жизненоважни лекарства 
  

Изкупването на лекарства и добавки постави под риск хора с различни заболявания, 

които се нуждаят от много важни лекарства. 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/bulgaria/dobrijat-primer-mlad-aptekar-ot-sozopol-dobrovolno-se-izolira-ot-saprugata-i-dashterichkata-si.html
https://btvnovinite.bg/bulgaria/dobrijat-primer-mlad-aptekar-ot-sozopol-dobrovolno-se-izolira-ot-saprugata-i-dashterichkata-si.html
http://www.bgonair.bg/
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/188933-zaradi-panikata-ot-koronavirusa-izcheznaha-vazhni-medikamenti
https://www.bgonair.bg/a/2-bulgaria/188933-zaradi-panikata-ot-koronavirusa-izcheznaha-vazhni-medikamenti
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От Организацията на пациентите с ревматологични заболявания алармираха, че в 

момента в аптечната мрежа няма голяма част от необходимите добавки, използвани от 

болните с ревматични диагнози и автоимунни заболявания. 

Липсват и жизненоважни лекарства, които доскоро е можело да бъдат закупени от 

чужбина. Заради ситуацията в момента обаче това е невъзможно. 

Коментирахме проблема с Боряна Ботева, председател на  Организацията на пациентите 

с ревматологични заболявания. 

 

www.bnr.bg, 18.03.2020г. TC "www.bnr.bg" \f C \l "1"   

https://bnr.bg/horizont/post/101242908/anton-valev-profilaktikata-se-pravi-chrez-

dobra-higiena-i-podobravane-na-imunnata-sistema 
  

Антон Вълев: Профилактиката се прави чрез добра хигиена и подобряване на 

имунната система 
  

„Профилактиката се прави чрез много добра хигиена и подобряване на имунната 

система. Само това ще доведе до достатъчно намаляване на случаите или ако имаме, те 

ще минат леко“. Това каза пред БНР Антон Вълев от Националната аптечна камара. 

По думите му, ако противовирусни препарати се приемат профилактично, може да се 

стигне до това, че вирусът да развие резистентност заради свръхголямата циркулация 

сред обществото и възможността за мутация. 

В предаването „Нещо повече“ Вълев призова: 

„Хронично болните пациенти да не се опитват да си купуват лекарствата за два-три-

четири-пет месеца напред. Нека хората не се поддават на излишна паника и да изкупуват 

множество витамини, защото не вярвам, че вече купените, ще ги изпият“. 

Той поясни, че между 13-и март, когато беше обявено извънредното положение, и към 

днешна дата витамин С е изкупен във всичките му форми: 

„Изчезнаха и тотално всички форми на спирт… Към днешна дата започнаха да се 

възстановяват доставките“. 

Антон Вълев уточни, че допреди доставчиците са правели по три-четири доставки на 

ден, а сега са толкова натоварени, че ако успеят въобще, правят по една доставка на ден. 

 

www.dnevnik.bg, 18.03.2020 г. TC "www.dnevnik.bg" \f C \l "1"   

https://www.dnevnik.bg/bulgaria/2020/03/18/4042839_opravdanieto_izvunredno_poloje

nie_zdravnata_kasa/ 
  

Оправданието "извънредно положение": Здравната каса ограничи правото на 

информация 
  

Ина Друмева 
Управителят на Националната здравноосигурителна каса (НЗОК) проф. д-р Петко 

Салчев ограничи достъпа до обществена информация. Според Закона за достъп до 

обществена информация, институциите са длъжни да дадат отговори на въпроси, 

подадени по реда на този закон, в рамките на 14 дни. 

Със своя заповед от днес проф. д-р Салчев е наредил временно този срок да се удължи 

до 30 дни. На практика заповедта на управителя на НЗОК прави опит да заобиколи закона 

и задължението да се дава информация в законов срок с обяснението, че положението е 

извънредно. 

http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101242908/anton-valev-profilaktikata-se-pravi-chrez-dobra-higiena-i-podobravane-na-imunnata-sistema
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Адвокат Александър Кашъмов от Програма "Достъп до информация" определи това като 

произвол с властта и няма никаква законова остова за такава заповед (Вижте цялото му 

мнение надолу). 

Заповедта предвижда 30 дни срок за разглеждане на заявления 
"Във връзка с обявеното извънредно положение на територията на Република България, 

със заповед на управителя на Националната здравноосигурителна каса (НЗОК) проф. д-

р Петко Салчев, временно се променя редът за достъп до обществена информация, 

предоставяна от НЗОК по реда на ЗДОИ и Вътрешни правила по прилагане на Закона за 

достъп до обществена информация в НЗОК № РД-16-70/05.11.2019 г., както следва: 

Всички заявления за достъп до обществена информация, които са подадени след 

обявяване на извънредното положение, ще бъдат разгледани в 30-дневен срок, на 

основание чл. 29 от ЗДОИ. 

Заявленията, подадени след датата на издаване на настоящата заповед, ще бъдат 

разглеждани в 30-дневен срок дотолкова, доколкото имат приоритетно връзка с 

извънредното положение". 

Това пише в съобщение, публикувано на сайта на касата. 

Какво пише в Закона за достъп до обществена информация 
Чл. 14. (1) Органите информират за своята дейност чрез публикуване или съобщаване в 

друга форма. 

(2) Органите са длъжни да съобщават информация, събрана или станала им известна при 

осъществяване на тяхната дейност, когато тази информация: 

1. може да предотврати заплаха за живота, здравето и безопасността на гражданите или 

на тяхното имущество; 

2. опровергава разпространена недостоверна информация, засягаща значими обществени 

интереси; 

3. представлява или би представлявала обществен интерес; 

4. следва да бъде изготвена или предоставена по силата на закон. 

Адвокат Александър Кашъмов: Започва произвол с публична власт 
"Дневник" потърси за коментар адвокат Александър Кашъмов - ръководител на правната 

програма на фондация "Програма Достъп до информация". 

"Тази заповед е едно доказателство за това, че започва произвол с публична власт в 

условията на извънредно положение. В действителност няма никаква опора в закона. В 

ЗДОИ не са предвидени разпоредби, свързани с извънредно положение, а и днес в 

Народното събрание не са обсъждани такива изменения", коментира пред "Дневник" 

адвокат Кашъмов. 

Освен това, по думите му, в условията на криза и на извънредно положение по силата на 

конституционното право на гражданите на имат информация, те трябва да имат дори по-

засилено право на информация, отколкото в обикновена ситуация. Това е така, защото 

институциите действат бързо с цел ефективност и ефикасност, което води до 

непрозрачност, ако няма достъп до обществена информация, обясни юристът. 

Той припомни, че в самия Закон за достъп до обществена информация е регламентирано 

не просто право, а задължение за институциите без да чакат заявления за достъп да 

оповестяват информация. В чл. 14 е записано не само, че трябва да бъде предоставен 

достъп бързо и веднага, но дори не трябва да бъдат чакани и заявления, за да се 

предостави такава информация. 

"Категорично трябва да се каже, че законът не дава такава възможност. В други държави 

- и в региона, и в света, се обсъждат по-кратки срокове от сегашните 14 дни. В някои 

страни законът задължава информацията да се даде най-късно в 14-дневен срок. 

Гражданите в една демократична държава имат право на навременен достъп до 
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информация, а от другата страна на монетата е задължението на институциите да се 

отчитат и да бъдат прозрачни", подчерта Кашъмов. 

Той обясни, че има правна възможност тази заповед да бъде атакувана по съдебен ред, 

но най-вероятно няма да има бързо произнасяне, тъй като при извънредното положение 

не се предвижда възможност за разглеждане на тези производства в закрити заседания. 

"Тази заповед категорично е абсолютно противозаконна и трябва да се атакува. Може да 

се търси ролята и на другите институции, пред които НЗОК дължи отчетност - да се 

окаже натиск да се спази закона и Конституцията. Защото това, което се прави, 

противоречи на закона и погазва едно конституционно право", подчерта адвокат 

Кашъмов. 

Той добави, че практиката показва, че институциите се учат една от друга, особено на 

лоши практики. Кашъмов изтъкна, че е важно обществото да бъде информирано в 

момента, но трябва да се отговаря и на актуални въпроси на журналисти, за да се получи 

адекватна картина на случващото се. 

"Абсурдно е в една демократична държава да се размахва палката по този начин, по 

който го виждаме в момента", каза още той. 

Адвокатът припомни и че само преди няколко дни група народни представители внесоха 

в Народното събрание предложения за промени в Закона за акцизите и данъчните 

складове. На пръв поглед законопроектът се отнася само до промени в преходните и 

заключителни разпоредби на този закон. С § 5 от него обаче се променят две разпоредби 

в Закона за достъп до обществена информация (ЗДОИ). 

"Според мен точно в такава извънредна ситуация правото на информация придобива 

едно изключително значение на междинно право, без което нито едно друго основно 

човешко право не може да бъде защитено. Неслучайно общото събрание на ООН още 

през 40-те години е нарекло правото на информация - правото, което е кръстопътят, на 

който се срещат всички останали основни човешки права", добави Кашъмов. 

 

www.clinica.bg, 18.03.2020 г. TC "www.clinica.bg" \f C \l "1" 

https://clinica.bg/11346-IAL-s-preporyki-za-klinichnite-izpitvaniq 
  

ИАЛ с препоръки за клиничните изпитвания 
  

Агенцията съветва да не се правят нови, защото може да има затруднения в 

достъпа до болниците 
  

Лили ВОЙНОВА 
Изпълнителната агенция по лекарствата /ИАЛ/ препоръчва да не се започват нови 

одобрени клинични изпитвания на лекарства. Причината за това е усложнената 

обстановка от повишен риск от COVID-19 и обявеното извънредно положение в 

страната, които ще ограничат достъпа до лечебните заведения. Препоръката е 

публикувана на интернет страницата на ИАЛ и е насочена към спонсорите на 

изследванията. 

Въз основа на оценката на риска следва да се прецени от страна на спонсора дали 

набирането на участници по стартирали изпитвания може да бъде временно 

преустановено, подчертават от ИАЛ. 

И допълват, че спонсорът, в сътрудничество с главния изследовател, трябва да обмисли 

дали физическите посещения (визити на място в центровете) могат да бъдат 

трансформирани в проследяване от разстояние, чрез телефонни обаждания, да бъдат 

отложени или отменени изцяло при прилагане на риск базирания подход, за да се 

гарантира, че в центровете се извършват само необходимите визити. 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/11346-IAL-s-preporyki-za-klinichnite-izpitvaniq
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При съществена промяна в протокола 

в тези случаи, придружена със съответната документация, същата ще бъде разглеждана 

с приоритет. 

При липса на друга възможност в неотложни случаи е възможно преместване на 

участници от един център в друг – вече одобрен център в населеното място. В такива 

случаи е важно да се осигури непрекъснатост на лечението на пациентите. В случай, че 

не е възможно даден център да продължи участието си, спонсорът трябва да обмисли 

дали да бъде закрит и как това ще се извърши, за да се гарантира най-добре безопасността 

на пациентите и валидността на данните, за което се подава уведомление до ИАЛ. 

От ИАЛ препоръчват лекарствените продукти и медицинските изделия в клиничните 

изпитвания да се поддържат в подходящи количества, за да се осигури непрекъснатост 

на лечението, в случай на затруднения при доставката им. 

В извънредни случаи при възникнал недостиг 

е възможно преразпределяне на количества между одобрените центрове. Спонсорът 

следва да гарантира осигуряване на условията на съхранение и сигурността на 

доставките при спазване на установена писмена процедура и документиране на всеки 

етап от процеса, като за посочените действия е необходимо уведомление до ИАЛ, 

подчертават от агенцията. 

Оттам поясняват, че поради спецификите и множеството разновидности в клиничните 

изпитвания, е невъзможно настоящите препоръки да обхванат всички ситуации. 

Отговорност на спонсора е безопасността на пациентите, осигурена валидност на 

данните, както и осигуряване на качеството при провеждането на клиничните 

изпитвания. Всеки етап от процеса на предприети мерки и взети решения следва да бъде 

документиран. ИАЛ ще разглежда с предимство всички въпроси, свързани с COVID-19, 

заявяват от агенцията. 

 

 TC "В. Труд" \f C \l "1" 

19.03.2020 г., с. 1 
  

Лекарство за ебола лекува COVID-19 
  

Спасение от Япония 
  

„Фавипиравир“ подобрява състоянието на белите дробове 
  

Цената му варира от 60 до 135 долара 
  

Японското лекарство „Фавипиравир“ е ефикасно за лечение на COVID-19. Това съобщи 

ръководителят на Центъра по биотехнологии към Министерството на науката и 

техниката на Китай Чжан Синмин. 

Той се позовава на клинични тестове, които са дали добри резултати при лечение на 

пациенти с коронавирус в Ухан. След употребата му пациентите се излекували напълно 

за 4 дни, става ясно от отрицателните им тестове за коронавирус, направени след 

приложеното лечение. Лекарството е било използвано и при борбата с ебола. 
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